
 

 

Kyläneuvoston kokous 
23.8.2023 Kukonkylä, Kukonkoski 
 
Paikalla: 
Asemakylä: Jukka Wörlin    MUISTIO 
Jokikylä: Tomi Koskela   
Sievinkylä: Mikko Pöllä 
Jyrinki: Linda Palola  
Järvikylä: Tapio Salonsaari  
Kiiskilä: Lasse Viljamaa    
Kukonkylä: Tiina Somero, puheenjohtaja  
Leppälä-Lahdenperä: Ilkka Heikkilä  
Tiina Timlin, kunnanhallituksen edustaja  
Kari Honkala, kunnanhallituksen edustaja 
Outi Santavuori, sihteeri  
 
 

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Kyläneuvoston toimintasäännön (KH 14.03.2022 § 37) mukaan puheenjohtajan 
 poissa ollessa, varapuheenjohtajana toimii kokouksen järjestämisvuorossa olevan 

 kylän edustaja.  

 
 Kokouksen puheenjohtaja Tiina Somero avasi kokouksen klo 18.11. Todettiin 

 läsnäolijat.  
 

2. Kukonkylän esittäytyminen 

 Edustajat täyttivät Kylätestin, joka saatiin toukokuussa Anita Sieväseltä. Testi on 

herättänyt ajatuksen, että kulloinkin kokouspaikkana toimiva kylä voisi esitellä mm. 

kylän nähtävyyksiä ja vapaa-ajanviettopaikkoja. Esittäytymisen runkona voisi toimia 
lomakepohja, jota voitaisiin hyödyntää kokouksen jälkeen muilla kylillä ja kunnassa 

tiedottamisessa ja markkinoinnissa. Päätettiin kokeilla ja jatkossa kehittää ideaa 

edelleen.  
  

 Tiina Somero esitteli Kukonkylää. Liite 1.  

  
3. Terveiset valtakunnan virallisen kylähullu Anita Sieväsen tapaamisesta 12.5.2023 

 Anita Kylmäsen terveiset: 

• Kylää ei ole olemassa, jos sillä ei ole nettisivuja tai se ei näy somessa 
o nettisivuilla kaikki pysyvä tieto ja somessa vaihtuva sekä päivittyvä tieto 

o nuorista voi löytyä kylän somevastaava, kannattaa kysyä 

 tärkeää, että on työpari 
 nuoret haluavat pysyä ajan tasalla kotikylänsä asioista, vaikka olisivat 

muuttaneet pois paikkakunnalta 

o mökkiläisten tiedottaminen 
 mökkiläisistä jäsen kyläyhdistyksen hallitukseen 

o syksylle voidaan järjestää työpaja, jossa kylille tehdään nettisivut 

 alustana yhdistysavain 

• Kyläyhdistyksen pöytäkirjat näkyviksi, myös hallituksen pöytäkirjat voivat olla 
nähtävillä 

• Kutsukaa henkilökohtaisesti mukaan tapahtumiin 

• Kyläyhdistysten tiedot näkyviin kunnan nettisivuille 

• Suunnitelmallisuus on tärkeää! 
o toimintasuunnitelman lisäksi esim. viisi vuotinen kyläsuunnitelma 



 

 

o kyläsuunnitelma toimii myös markkinointiesitteenä: valtuutetut ja kyläläiset 

o toteuttaminen puheenjohtajan vastuulla 

• Kyläyhdistyksen hallitus voi perustaa työryhmän, ja ottaa työryhmään jäseniä 

kyläläisistä 

• Pitää osata hiplotellakin välillä! 

• Talkoolaisille on tärkeää järjestää oma kiitospäivä 

• Mieti, miten puhut omasta kylästäsi! 

o erityisesti lasten kuullen 
4. Kuulumiskierros 

 Kukonkylä: kesätapahtumat saatu järjestettyä, uutuutena kulttuurikahvila, 
piharakennuksen remontti suunnitteilla, talvella alkanee luontopolun kunnostus, 
Perhepalvelukeskuksen toiminnan hiipuminen huolestuttaa 

Asemakylä: luontopolkuhanke puuosiltaan valmis ja tarinataulujen työstäminen 

aloitettu, Korhosen markkinat järjestettiin, markkinoiden mainoskuluihin ei tälle 
vuodelle saatu kunnalta avustusta, mikä vaikuttaa jatkosuunnitelmiin, rantailta ja 

joulumarkkinat suunnitteilla 

Sievinkylä: Outi kertoi kyläläisen näkökulmasta: Lehmäjooga kylän, kunnan ja 
MTK:n yhteistyönä oli uutta ja menestys, mansikkabingot, lasten olympialaisissa 

kyläyhdistys mukana, lasten tapahtuma nuorisoseuralla 

Jyrinki: Tiina kertoi kyläläisen näkökulmasta: syysrieha ja siellä kunnan kanssa 
yhteistyössä toteutettu taikuriesitys oli menestys, kyläyhdistys ostanut popup-teltan, 

jota voi vuokrata 
Leppälä-Lahdenperä: kylän mainoskyltti on pystytetty, tonttilistaus valmistunut 

Järvikylä: Eren Masiinan pihalla Sievi-viikon ajan pidetty kesäkahvila oli menestys, 

Päivä maalla –tapahtumassa myös kahvila 
Kiiskilä: Kesätapahtumia järjestetty paljon; tulevaisuus seminaari, yksityisten 

toteuttamassa kesäkahvilassa runsaasti kävijöitä ympäri Suomen, koulunpihalle tehty 

skeittiramppi, kylästrategia julkaistaan pian, Ahvenlammen kota- hanke vireillä, 
kiinteistöjen välitystoimintaa toteutettu kyläyhdistyksen toimesta 

 
5.   Muut asiat 

• Kannuksen Ollikkalan messut herättivät ajatuksen, että saataisiinko Sieviin 

 esim. teollisuusteeman ympärille oma vetovoimainen tapahtuma 

• Keskusteltiin siitä, mitkä tekijät pitävät kyliä elävänä ja virkeinä. 

• Vanhus- ja vammaisneuvosto on toivonut yhteispalaveria Kyläneuvoston kanssa, 

 jossa keskusteltaisiin kylätalkkaritoiminnan kehittämisestä. Ehdotetaan, että 

 tapaaminen pidettäisiin seuraavan Kyläneuvoston kokouksen yhteydessä.  
 

6. Seuraavan kokouksen ajankohta 

 Torstaina 16.11.2023 klo 18 Asemakylällä. 

 

7. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.03.  

 

Muistion laati Outi Santavuori 


